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Novi Pazar, Sjenica - Na sve~a-
noj sednici Glavnog odbora SDA
Sand`aka, koja je odr`ana u Sjeni-
ci i kojom je ova stranka obele`ila
dvadeset sedam godina postoja-
nja, stavljena je ta~ka na spekula-
cije da lider partije Sulejman
Ugljanin odlazi sa mesta predsed-
nika. Informacija da Ugljanin
podnosi ostavku procurela je u
javnost od portala bliskog SDA
Sand`aka, pa se ~ak pojavilo i ne-
koliko imena naslednika na toj
funkciji. Politi~ki oponenti su ta-
kve pri~e ocenili kao „poku{aj pu-
~a u SDA“. Glavni odbor je, me|u-
tim, odlu~io da Ugljanin i dalje bu-
de predsednik stranke, ali je ovla-
stio svog zamenika [emsudina
Ku~evi}a da rukovodi partijom do
okon~anja njegovog mandata na
mestu predsednika Bo{nja~kog
nacionalnog ve}a (BNV).

Nakon sednice Glavnog odbo-
ra Ugljanin je rekao da njegov za-
menik ima zadatak da „od op{te-
narodnog pokreta napravi i de-

mokratsku instituciju koja radi po
Statutu stranke“. Na ovoj sednici
definisane su politi~ke smernice i
budu}e delovanje partije. Po~et-
kom ove sedmice konstituisano je
Predsedni{tvo SDA Sand`aka, ko-
jom je predsedavao Ku~evi} i na
taj na~in i zvani~no preuzeo ruko-
vo|enje ovom najstarijom bo-
{nja~kom partijom. 

Ovo nije prvi put da predsednik
SDA Sand`aka drugom poveri ru-
kovo|enje strankom zbog ̀ elje da
se „maksimalno posveti radu u
BNV“. Od po~etka 2015. pa do sa-
da te poslove je obavljao narodni
poslanik i dosada{nji predsednik
Izvr{nog odbora Enis Imamovi}.
Na Ugljaninov predlog, Glavni od-
bor je za predsednika Predsedni-
{tva stranke izabrao [emsudina
Ku~evi}a iz Tutina, predsednik
Glavnog odbora je Edib Kajevi} iz
Prijepolja i novi predsednik Izvr-
{nog odbora je Muhedin Fijulja-
nin iz Sjenice. S. N.
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Prijepolje - Slika stanja privrede
u prijepoljskoj op{tini mo`e se sa-
gledati kroz samo nekoliko bitnih
podataka, navedenih u informaciji
koju je sa~inila Op{tinska uprava.
Pad stanovni{tva se nastavlja i po-
sle popisa 2011. godine i Prijepolje
sada ima jedva ne{to vi{e od 37.000
stanovnika.

Narodni dohodak op{tine bele`i
drasti~an pad i ~ini svega 39 odsto

republi~kog proseka po stanovni-
ku. Struktura privrede je nepovolj-
na i sve je manje u~e{}e industrije,
a sve ve}e trgovine, {to je tendenci-
ja koja traje ve} celu deceniju. Raz-
voj malih i srednjih preduze}a, od
kojih se mnogo o~ekivalo, bele`i
stagnaciju od 2010. godine. Li~na
primanja zaposlenih zaostaju oko
32,4 odsto za republi~kim prose-
kom. Poljoprivreda bele`i rast kao

i prera|iva~ka industrija, pre sve-
ga, zahvaljuju}i razvoju malinar-
stva. Broj zaposlenih je jo{ uvek
bolno pitanje, kao i broj nezaposle-
nih. Privatizacija nekada{njih dru-
{tvenih firmi je bila katastrofalna
(uspe{nost manja od 10 odsto), a
ceo proces je u zastoju i stoje zaklju-
~ani objekti Irisa, Hotela Mile{eva,
Poljoprodukta, Putnika. I.H.D.
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Prijepoljska privreda u pro{loj godini 

Surova realnost i 
tmurna statistika 

SDA Sand`aka obele`ila dvadesetsedmogodi{njicu postojanja

Ugljanin ostao predsednik
Ugljanin i dalje na ~elu stranke: 
Sednica Glavnog odbora SDA
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Priboj - U ponedeljak oko dva sata u
zgradi u Limskoj ulici broj 5 u Priboju
do{lo je do po`ara u kome su potpuno
izgorela dva stana u potkrovlju, kao i
krovna konstrukcija zgrade. . U istoj
zgradi u stanovima ispod njih nastala je
zna~ajna materijalna {teta. Nije bilo
ljudskih `rtava i povre|enih jer su sta-
nari zgrade na vreme evakuisani. Poli-
cija je oko jedan sat i 40 minuta obave-
stila vatrogasce o po`aru, oni su se vrlo
brzo na{li na licu mesta, ali nisu mogli
da sa~uvaju stanove u potkrovlju, kao i
krovnu konstrukciju zgrade jer se po-
`ar ve} bio razbuktao. Od posledica ga-
{enja po`ara vodom, nastala je i materi-
jalna {teta u stanovima ispod, u tro-
spratnoj zgradi u kojoj je ukupno osam
stanova. Po`ar je najverovatnije nastao
na elektro instalaciji, u kupatilu jednog

od dva stana koja su izgorela, (stanovi u
vlasni{tvu Dragana Du~i}a i Lazara Cvi-
jovi}a) a zatim se pro{irio i na krovnu
konstrukciju. 

- Vatrogasci su u po prijemu obave-
{tenja policije, u veoma kratkom roku
bili na licu mesta. Dejstvovalo je 12 va-
trogasaca , vatrogasna vozila iz Priboja i
Prijepolja i vatrogasno vozilo FAP-a, re-
kao je Goran Posrka~a, na~elnik odelje-
nja za vanredne situacije MUP-a Srbije
u Prijepolju, on je jo{ dodao da je ras-
plamsavanju i ote`anom ga{enju po`ara
doprinelo to {to je jedan od stanova bio
potpuno oblo`en prelakiranom lampe-
rijom od smr~evine. Po`ar je lokalizo-
van u ~etiri sata ujutro, a pribojski vatro-
gasci su iz predostro`nosti ostali da de-
`uraju ispred zgrade sa jednim vatroga-
snim vozilom. S. Bjeli}
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Ovaj prilog sufinansira op{tina PribojPRIBOJ DANAS

Novi Pazar, Sjenica - Na sve~anoj sed-
nici Glavnog odbora SDA Sand`aka, ko-
ja je odr`ana u Sjenici i kojom je ova
stranka obele`ila dvadeset sedam godi-
na postojanja, stavljena je ta~ka na spe-
kulacije da lider partije Sulejman Uglja-
nin odlazi sa mesta predsednika. Infor-
macija da Ugljanin podnosi ostavku pro-
curela je u javnost od portala bliskog
SDA Sand`aka, pa se ~ak pojavilo i neko-
liko imena naslednika na toj funkciji. Po-
liti~ki oponenti su takve pri~e ocenili kao
„poku{aj pu~a u SDA“. Glavni odbor je
doneo odluku da Ugljanin i dalje bude
predsednik stranke, ali je ovlastio svog
zamenika [emsudina Ku~evi}a da ruko-
vodi partijom do okon~anja njegovog
mandata na mestu predsednika Bo-
{nja~kog nacionalnog ve}a (BNV).

Nakon sednice Glavnog odbora pred-
sednik SDA Sand`aka je rekao da njegov
zamenik ima zadataka da „od op{tena-
rodnog pokreta napravi i demokratsku
instituciju koja radi po Statutu stranke“.
Na ovoj sednici definisane su politi~ke
smernice i budu}e delovanje partije.
Ugljanin je rekao da je partija osnovana
„kao civilizacijski odgovor Bo{njaka na
nastalu situaciju u kojoj smo se tada na-
{li ne svojom krivicom, ve} tada{njim
de{avanjima i odlu~ili smo da se osloni-
mo na sebe i osnovali stranku“.

- Danas je SDA parlamentarna i
ozbiljna politi~ka organizacija. Mi nismo
stranka nacionalne manjine, ve} ma-
njinska stranka koja predstavlja, zastu-
pa, {titi i unapre|uje prava Bo{njaka.
Ostajemo privr`eni svim na{im ciljevi-
ma. Podr`avamo evropski put Srbije, na-
glasio je Ugljanin i dodao da je njegova
stranka u prethodnih 27 godina „u za-
konska re{enja ugradila osnovne teme-
lje, koja omogu}avaju da dalje nastavi da
radi na autonomiji Sand`aka i statusu
Bo{njaka, kao autohtonim narodom u
Srbiji“. Ugljanin je medijima pojasnio da
kao predsednik BNV `eli da „posveti

svoje znanje, energiju i mogu}nosti u re-
{avanju statusa Sand`aka i Bo{njaka u
Srbiji, u kontekstu evropskih integracija
i realizacije manjinskog Akcionog pla-
na“.

Po~etkom ove sedmice konstituisa-
no je Predsedni{tvo SDA Sand`aka, ko-
jom je predsedavao Ku~evi} i na taj na-
~in i zvani~no preuzeo rukovo|enje
ovom najstarijom bo{nja~kom partijom.
Ovo nije prvi put da predsednik SDA
Sand`aka drugom poveri rukovo|enje
strankom zbog ̀ elje da se „maksimalno
posveti radu u BNV“. Od po~etka 2015.

pa do sada te poslove je obavljao narod-
ni poslanik i dosada{nji predsednik Izvr-
{nog odbora Enis Imamovi}. Na Uglja-
ninov predlog, Glavni odbor je za pred-
sednika Predsedni{tva stranke izabrao
[emsudina Ku~evi}a iz Tutina, predsed-
nik Glavnog odbora je Edib Kajevi} iz
Prijepolja i novi predsednik Izvr{nog od-
bora je Muhedin Fijuljanin iz Sjenice.

Ku~evi} je aktuelni predsednik op{ti-
ne Tutin, gde SDA Sand`aka ima apso-
lutnu vlast od 1996. godine. Na toj funk-
ciji nije bio samo od 2008 do 2012. godi-
ne kada je u Beogradu bio zamenik di-
rektora Kancelarije za odr ìvi razvoj ne-
dovoljno razvijenih podru~ja, koju je for-
mirao Ugljanin dok je bio ministar bez
portfelja. S. Novosel 

Stranka 
i pokret

SDA Sand`aka osnovana je 29. ju-
la 1990. godine i od tada je na nje-
nom ~elu Sulejman Ugljanin. Kada je
osnovana ova partija bila je narodni
pokret Bo{njaka u ovom delu Srbije,
a kasnije su iz nje nastale druge bo-
{nja~ke partije, ~iji su lideri nekada
bili bliski Ugljaninovi saradnici.

SDA Sand`aka obele`ila 
dvadesetsedmogodi{njicu postojanja

Ugljanin ostao predsednik
Priboj - Svaki pribojski rafting spust

Limom je pored predvi|enih sadr`aja
u poslednjih nekoliko godina obele`en
i po jednim performansom, ~iji je idej-
ni tvorac Pribojac Fahrudin D`elilovi}
Plavi. Jedne godine su ~lanovi rafting ti-
ma bili [trumpfovi, pro{le smo imali
Indijance i indijanski ples pred spu{ta-
nje Limom, a ove godine, za deseti, ju-
bilarni, spust Limom prire|en je spek-
takularni performans predaje {tafete
Drugu Titu od strane predstavnika svih
republika i autonomnih pokrajina
SFRJ. U majicama sa grbovima biv{ih
{est republika i dve pokrajine, (pred-
stavnik Srbije bio je Kinez sa {ajka~om
), ~lanovi rafting ekipe Plavog su uru~i-
vali {tafetu uz intoniranje himne „Hej,
Sloveni“. Tito se dovezao u crnoj limu-

zini, milovao pionire koji su ga do~eka-
li sa pionirskim maramama i kapama
na glavi i u lova~koj uniformi, mahao u
belim rukavicama, prisutnima, a zatim
odr`ao prigodni govor .

Emocije su se pobudile, bilo je suza,
zahteva Drugu Titu da isplati plate rad-
nicima FAP, ali i sporadi~nih zvi`duka ,
~ijeg je vernog psa Reksa dublirala Tea,
crna labradorka. S. Bjeli}

Petnjica - Ministarstvo vanjskih po-
slova u saradnji sa Upravom za dijaspo-
ru i Op{tinom Petnjica nedavno su orga-
nizovali sve~anost povodom „Dana ise-
ljenika“, kojoj su prisustvovale brojne is-
taknute li~nosti iz Crne Gore i dijaspore.

Predsjednik Op{tine Samir Agovi} je
gostima po`elio dobrodo{licu i zahvalio
se na posjeti. „Ve~eras za Petnjicu mo`e-
mo re}i da je velika jer imamo veliki broj
doga|aja i veliki broj ljudi a posebno je
zadovoljstvo {to se u Crnoj Gori po prvi
put na ovakav na~in obilje`ava Dan ise-
ljenika, to je priznanje nama, na{im gra-
|anima a pogotovo na{oj dijaspori zbog
svega {to je uradila u proteklom periodu
a pogotovo doprinos kada je u pitanju
vra}anje nezavisnosti na{oj dr`avi i kada
su u pitanju demokratski procesi. Mi ni-
smo slu~ajno dobili mogu}nost da ovaj
doga|aj u saradnji sa Upravom za dija-
sporu organizujemo i budemo doma}ini

jer smo jo{ mnogo ranije razmi{ljali o
svojim ljudima i svojoj dijaspori, ~ak i
prije nezavisnosti dr`ave i vra}anja sta-
tusa op{tini Petnjica“, poru~io je Agovi}. 

Dodaju}i da je namjera da ve`u dija-
sporu za svoju maticu, „da iskoristimo
sve ono {to je najbolje sa njihove strane a
da ponudimo isto tako najbolje sa na{e
strane“, Agovi} je kazao da je Petnjica da-
nas veliko gradili{te, uz podr{ku Vlade
Crne Gore i iseljenika. „Posebnu zahval-
nost dugujemo na{oj dijaspori iz [vajcar-
ske koja je obezbijedila sredstva za kupo-
vinu vozila za odr`avanje puteva u zim-
skim uslovima. Tu aktivnost je predvo-
dio Esko Rastoder. Ne prestaje ni aktiv-
nost Mujka [aboti}a koji je uljep{ao pro-
stor ispred na{e op{tine fontanom. Isko-
ri{}avanjem prirodnih potencijala, stva-
ranjem novih radnih mjesta, dodatnim
unapre|enje infrastrukture, razvojem i
o~uvanjem kulturne ba{tine, razvojem
zdravstvene i socijalne za{tite Petnjicu
~ekaju bolji dani“ - zaklju~io je Agovi}.

Premijer Du{ko Markovi} je u po-
zdravnom govoru po`elio dobrodo{licu
svim iseljenicima u rodni kraj isti~u}i da
su ovih dana imali priliku da ~uju o poli-
tici Vlade Crne Gore prema iseljenicima
i njenim jasnim opredjeljenjem da se sta-
raju uslovi za ~vr{}e veze sa domovinom.
„Vjerujem da ste i vi borave}i u drugim
zemljama mogli da osjetite taj napredak
Crne Gore kao nove dvadeset devete ~la-
nice NATO alijanse. Moram pomenuti i
posjetu potpredsjednika SAD-a Pensa,
kao i pregovore sa EU. Ve} smo stigli do

28 otvorenih poglavlja od ukupno 33 kao
i tri privremeno zatvorena poglavlja. Da-
leko smo ispred svih dr`ava zapadnog
Balkana u ovom procesu i nema sumnje
da }e Crna Gora biti prva naredna ~lani-
ca Evropske unije“, vjeruje premijer
Markovi}. Prisutnima se na sve~anosti
obratio i direktor Uprave za dijasporu
Predrag Mitrovi}. „U na{oj bli`oj i dalji
pro{losti, veliki broj Petnji~ana je potra-
ìo bolji ìvot za sebe i svoju porodicu u

zemljama zapadne Evrope a pogotovo u
Luksemburgu i Njema~koj. Odlaze}i iz
svog zavi~aja i svoje zemlje oni je nikada
nisu zaboravljali ve} su pomagali svoje
familije koje su ostale ovdje i ulagali u
svoj kraj provode}i odmor ovdje. Sve su
to razlozi zbog kojih smo prvu manife-
staciju „Dani iseljenika“ organizovali u
Petnjici, jednoj od najmla|ih op{tina u
Crnoj Gori“, objasnio je on. C. D.

U Priboju uru~ena {tafeta drugu Titu

Sve po propisima: Letnja
rafting {tafeta mar{alu

Uzrok verovatno lo{e 
instalacije: Po`ar u Priboju

U po`aru izgorela dva stana

Nova Varo{ - Kako bi unapredila institucio-
nalnu podr{ku lokalnoj privredi i podstakla ina-
~e slaba{nu privrednu aktivnost, Op{tina Nova
Varo{ je nedavno osnovala Privredni savet. Ovo
savetodavno, stru~no telo, bavi}e se pitanjima
od zna~aja za pobolj{anje privrednog okvira u
zlatarskom kraju, koje u {irem kontekstu obu-
hvata i segmente zapo{ljavanja, obrazovanja,
definisanje i pra}enje strate{kih dokumenata
razvoja, ekonomskih i drugih razvojnih progra-
ma, kao i unapre|enje rada Op{tinske uprave i
javnih preduze}a. 

Na osnovu odluke Op{tinskog ve}a, donete
na sednici odr`anoj pre nekoliko dana, Savet }e
brojati sedam ~lanova, od ~ega su {est predstav-
nici lokalne privrede. Telo }e raditi u sastavu :
Mi}o Zori} , Angela Suboti} Popovi}, Na|a Kola-
{inac, @eljana Mandi}, Fiko Avdi}, Mi{ko Boti} i
Radosav Vasiljevi}, predsednik op{tine i ve}a,
koji }e koordinirati radom ovog tela. 

- Okupili smo ugledne privrednike, dokaza-
ne na svojim poslovima i u razli~itim delatnosti-
ma kojima se bave. Re~ je o nestrana~kim li~no-
stima, spremnim da lokalnoj upravi pomognu u
razvoju privrede i daljoj afirmaciji op{tine, isti~e
predsednik Vasiljevi}. On je objasnio da je zada-
tak Privrednog saveta da daje mi{ljenja i pokre-
}e inicijative vezane za lokalni ekonomski i pri-
vredni razvoj, razmatra pitanja i donosi zaklju~-
ke od privrednog zna~aja za op{tinu, predla`e
mere i aktivnosti, pru`a savetodavnu podr{ku
op{tinskom rukovodstvu i kancelariji za lokalni
ekonomski razvoj, kao i da daje konstruktivne
predloge javnim preduze}ima ~iji je osniva~ Op-

{tina. Ve}nici su, ina~e, na 15. sednici Op{tin-
skog ve}a razmatrali dvadesetak ta~aka dnev-
nog reda. Rad je protekao bez „varnica“ i nesu-
glasica, a najvi{e vremena posve}eno je re{ava-
nju komunalnih i socijalnih problema gra|ana.
Bez rasprave su usvojeni Izve{taj o izvr{enju od-
luke o bud`etu op{tine za proteklih pola godi-
ne, „zeleno svetlo“ dobio je i izve{taj o poslova-
nju regionalne sanitarne deponije „Banjica“,
dok je lokalno preduze}e „NANIX WOOD“ dobi-
lo negativan odgovor na pismo o namerama u

kojem se iskazuje zainteresovanost za kupovinu
op{tinskog objekta u delu poslovne zone na
Brano{evcu (biv{eg stovari{ta Inex napretka) u
cilju pro{irenja delatnosti i otvaranja novih rad-
nih mesta . Uz svo uva`avanje zna~aja privred-
nih aktivnosti ove firme, koja trenutno zapo{lja-
va tridesetak radnika, ve}nici su ocenili da se ova
nepokretnost ne mo`e otu|iti u narednih dece-
niju i po jer je to jedan od ugovornih obaveza
prema donatorima iz Evropske unije, koji su lo-
kalnoj samoupravi pre par godina donirali opre-
mu za recikla`ni centar. R. Popovi}

Odlukom Op{tinskog ve}a u Novoj Varo{i 

Formiran Privredni savet 

Savetodavno stru~no 
telo bavi}e se 
pitanjima od zna~aja 
za pobolj{anje 
privrednog okvira, 
a u njegovom 
sastavu su i tri `ene 

„Dani iseljenika“ u Petnjici

Zahvalnost za samostalnost i op{tinu
\ukanovi}evo
obra}anje

„Dani iseljenika“ nijesu mogli biti odr`a-
ni na boljem mjestu od Petnjice i Bihora, oci-
jenio je predsjednik Demokratske partije so-
cijalista (DPS) Milo \ukanovi} u razgovoru sa
crnogorskim iseljenicima. \ukanovi} je, to-
kom radnog ru~ka koji je organizovan u pet-
nji~kom selu Bor, zahvalio svim crnogorskim
iseljenicima {to su „dali nemjerljiv doprinos
da, nakon gotovo ~itavog vijeka, obnovimo
dr`avnost na{eg zajedni~kog doma, Crne
Gore“. Prema njegovim rije~ima, Crna Gora
ima razloga da bude ponosna {to su obnovi
njene nezavisnosti presudan doprinos dali
manjinski narodi.“Time su pokazali da vjeru-
ju Crnoj Gori kao svojoj dr`avnoj ku}i, a mi se
moramo pa`ljivo odnositi prema tom dopri-
nosu i povjerenju“, istakao je \ukanovi}.

Dan op{tine
Petnjica danas slavi dan op{tine. Na da-

na{nji dan 2012. gra|ani ovog ve}inski bo-
{nja~kog mjesta, koje je bilo dio susednog
Berana, na referendumu su se izjasnili da
Petnjici bude vra}en raniji status op{tine.
Nagrade 4. avgust ove godine }e dobiti od-
bori za vra}anje statusa Op{tine, „zbog du-
gogodi{njeg zalaganja za vra}anje statusa
Op{tine Petnjica“, KUD „Bihor“ Petnjica -
„zbog o~uvanja folklora i kulturne ba{tine
Op{tine Petnjica i Zavi~ajni Klub „Bihor“
Luksemburg - „zbog doprinosu u afirmaciji
Petnjice i humanitarnih aktivnosti“. 
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Zamene
Dok se ne po~ini zijan, niko ne zna koliko ima junaka pod okriljem no}i. Da-

kle, vreme juna~enja je ostalo isto. Topla letnja no}. A u mraku mogu}e je sve.
Tako su de~ije ljulja{ke i tobogani i cve}e zamenili mesta. Svaka sli~nost u po-
stupku je namerna. ^ar{ija se prvo hvalila cvetnim parkom i jo{ rascvetalijim
trgom. Velika hvala, urekla ukrase. I pod okriljem no}i, kad ga ili ih ne vidi niko,
cvetni spektar boja je po~upan, ali i odnesen da krasi neke avlije. Opet, sadi dok
se junaci no}i ne naviknu na cvetne mirise. Cve}e su zamenile de~ije ljulja{ke i
tobogani na Rekreacionom centru. Tek se ~ar{ija sve~ano pohvalila da je na dar
dobila de~ije igrali{te, kad to, opet, neko shvatio kao poziv na ~upanje i lomlje-
nje. Smeta i mesto gde se deca igraju. Niko kao mi. Svako hvalisanje lepotom
postaje pozivnica za uni{tavanje. Dualno obrazovanje tek od jeseni ulazi u re-
dovno {kolstvo. U ovoj ~ar{iji je odavno na delu. Frizerke, tekstilne radnice i po
koja ~inovnica obla~e medicinske mantile, a medicinske sestre su u frizerskim
i kozmeti~kim salonima i buticima. Ove prve su se za po nekoliko hiljada evri-
}a posvetile vanrednom obrazovanju (u~iti i samo u~iti) u okolnim op{tinama.
Ove druge su medicinsku nauku savladale u „redovnom postupku“ i za sada,
karijeru zavr{ile na volonterskom nivou. [kola im nije preporuka. S. N. 

Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - U dotrajale infrastruk-
turne objekte zavidno mesto zauzima-
ju mostovi na reci Ra{ki u centru gra-
da. Njihova sanacija, ali i izgradnja no-
vih visoko se kotiraju na lestvici infra-
strukturnih projekata ~ija realizacija
treba da po~ne. Lokalna samouprava
je, upravo, raspisala tender za izbor iz-
vo|a~a radova za kompletnu sanaciju
pe{a~kog mosta, koji od pijace vodi
prema Hamamu.

Na ovom mostu je propalo sve: ka-
mena obloga stepeni{ta, ravni deo mo-
sta, rukohvati i ostali drveni delovi.
Sledi uklanjanje kamenih obloga, pro-
mena hidroizolacije i zamena dotraja-
lih drvenih delova. Projektom je pred-
vi|eno da se kamene obloge zamene
{tokovanim i poliranim mermernim
plo~ama. Tender za izbor izvo|a~a ra-
dova bi}e otvoren do 8. avgusta, kada
}e biti i otvorene pristigle ponude.
Vrednost radova je 1,3 miliona dinara.
Sredstva su obezbe|ena iz gradskog
bud`eta, a rok za zavr{etak radova je
kraj ove gra|evinske sezone. U toku su
pripreme za sanaciju mosta kod Pred-
{kolske ustanove „Mladost“, koji bi

trebalo do kraja godine da dobije od-
govaraju}e trotoare. I ovi radovi finan-
sira}e se novcem iz gradske kase.

Svakako najva`niji radovi odvija}e
se na izgradnji mosta u naselju Jalija,
koji treba da pove`e centar grada sa
magistralnim putem Ra{ka - Novi Pa-
zar - Ribari}e i poslovnom zonom ko-
ja se nalazi u tom delu grada. Izgradnja
ovog mosta po~ela je krajem novem-
bra 2015. godine. Kamen temeljac su
polo`ili potpredsednici Vlade Srbije
Zorana Mihajlovi} i Rasim Ljaji} i tada
je najavljeno da }e ovaj objekat biti za-
vr{en do 1. maja 2016. godine. Me|u-
tim, po nalogu nadle`ne republi~ke in-
spekcije radovi su obustavljeni, jer
projekat koji je predala gradska upra-
va nije bio u skladu sa zaklju~kom o
vodnim uslovima. Dodatno ometanje
u izgradnji ovog mosta bile su poplave
pro{log maja, koje su odnele deo kon-
strukcije. Predstavnici Republi~ke di-
rekcije za vode zahtevali su da se u usa-
gla{enom projektu most podigne vi{e
„kako bi ispod mogla da proti~e ve}a
koli~ina vode i time se spre~i ponovno
ru{enje“.

Pomo}nik gradona~elnika Novog
Pazara za infrastrukturu Nihad Hasa-
novi} ka`e da se o~ekuje po~etak rado-
va na realizaciji ovog projekta, jer su
„ura|ena revizija re~nog korita“ i „da-
te su sve gra|evinske dozvole“. Vred-
nost ovih radova je 23,6 miliona dina-
ra i izgradnju finansira Vlada Srbije.

Jo{ je neizvesno kada }e da po~ne
rekonstrukcija mosta u samom centru
grada, u narodu poznatom kao Velika
}uprija. On povezuje grad sa Starom
~ar{ijom, kulturnim dobrom od izu-
zetnog zna~aja i nalazi se podno grad-
skog bedema, zato njegov novi izgled
mora da bude uklopljen u ambijental-
nu celinu. Idejno re{enje je izabrano na
javnom konkursu i ono je dostavljeno
i Zavodu za za{titu spomenika kulture
u Kraljevu. Preko ovog mosta odvija se
glavni gradski saobra}aj i na stru~nja-
cima je da prona|u re{enja koja }e za-
dovoljiti kriterijume ambijenta i potre-
be pe{aka i voza~a. Velika }uprija se
godinama nalazi na spisku gradskih
kapitalnih investicija i predra~unska
vrednost mu je 200 hiljada evra.

S. Novosel 

Novi Pazar - Uvo|enje dualnog
obrazovanja u [kolu za dizajn tekstila i
ko`e trebalo bi da o`ivi posrnulu tek-
stilnu industriju u ovom gradu, ali i
omogu}i otvaranje novih radnih me-
sta i razvoj privrede. Upravo se, minu-
log vikenda, o ovom projektu razgova-
ralo u ovom gradu kroz manifestaciju
„Duh mladosti“. Novopazarcima su
predstavljeni modeli dualnog obrazo-
vanja, {kole i kompanije koje su uklju-
~ene u ovaj program. U okviru mani-
festacije organizovana je i panel disku-
sija o dualnom i preduzetni~kom
obrazovanju.

Savetnica ministra prosvete za du-
alno obrazovanje Gabrijela Gruji} na-
javila je uvo|enje ovog vida obrazova-
nja od slede}e {kolske godine i da }e u

tu realizaciju }e biti uklju~eno {est re-
nomiranih kompanija tekstilne indu-
strije. Novi Pazar je bio deveti od 33 lo-
kalne zajednice gde je boravio Karavan
obrazovanja, a podr`ali su ga Kancela-
rija za mlade u ovom gradu i omladin-
ska organizacija „Spirit of Youth“. Iz
Ministarstva prosvete je saop{teno da
su kroz ovu manifestaciju gra|ani bili
u prilici da se upoznaju sa modelom
dualnog obrazovanja i {kolama i kom-
panijama koje su u njega uklju~ene.

Dualno obrazovanje u novopazar-
skoj [koli za dizajn tekstila i ko`e po-
stoji od pro{le godine i njim je obu-
hva}eno 30 u~enika. Re~ je o zajedni~-
kom projektu grupe proizvo|a~a tek-
stila i Privredne komore Srbije. Proiz-
vo|a~i su se obavezali da u svojim
proizvodnim pogonima organizuju
kvalitetnu praksu „da konkretno pri-
mene ste~ena znanja, a ne da bude sa-
mo formalno obrazovanje“ i da im na-
kon zavr{etka {kolovanja obezbede

zaposlenje u svojim firmama. No, to je
nedovoljno da se obezbedi kvalifiko-
vana radna snaga u ovda{njim tekstil-
nim fabrikama. Godinama vlasnici
tekstilnih fabrika iz ovog kraja ukazu-
ju na neuskla|enost izme|u proiz-
vodnih potreba i obrazovanja, iako u
gradu decenijama postoji {kola za
obrazovanje takvih kadrova. Vlasnik
De~ije konfekcije „Stig“ Tigrin Ka~ar
ocenjuje da su „mladi gotovo nezain-
teresovani da se {koluju za poslove u
tekstilnoj industriji“.

- U poslednjih desetak godina, u ve-
}em obimu, prisutni smo na inostra-
nom tr`i{tu i sada kada nam tra`e ro-
bu, zbog nedostatka radnika, ne mo`e-
mo da postignemo i isporu~imo onoli-
ko koliko nam kupci tra`e, obja{njava

Ka~ar. Pro{le jeseni za sve je bila infor-
macija iz Asocijacije tekstilaca (AS-
TEX), da prestonici doma}e d`ins pro-
izvodnje nedostaje oko hiljadu radnika
i da taj problem poku{avaju da re{e sti-
pendiranjem studenata na tekstilnim
fakultetima u Beogradu i Zrenjaninu.

Novopazarski proizvo|a~i d`insa
pre{li su put od proizvodnje „original
falsifikata“ svetskih do sopstvenih
brendova. Sada iz ovog grada na tr`i{te
odlazi pedesetak doma}ih robnih mar-
ki. Po~etkom devedesetih u Novom
Pazaru je bilo vi{e od 500 konfekciona-
ra. Godine recesije su vi{e nego prepo-
lovile taj broj. Prema nekim podacima
ima ih oko dve stotine. U klasteru AS-
TEX ih je 155 i broj uposlenih je ne{to
vi{i od {est hiljada. Broj radno anga`o-
vanih zavisi od sezone. Kada se na tr`i-
{te „izbacuju“ novi modeli i kolekcije,
onda se uposli ve}i broj radnika, poslo-
davci tvrde, po ugovoru o delu.

S. Novosel

Novi Pazar - Novi Pazar ove godine
bele`i porast broja turista. U drugom
tromese~ju ove godine, u pore|enju sa
istim pro{logodi{njim periodom, broj
turista u Novom Pazaru ve}i je za 10
odsto. I u prva ~etiri ovogodi{nja me-
seca bilo je vi{e turista, nego pro{le go-
dine u istom periodu. Za ~etiri meseca
ove godine ovaj grad je posetilo 6.563
turista ili 700 vi{e nego lani. Ovaj po-
datak je saop{tila novopazarska Turi-
sti~ka organizacija, u kojoj o~ekuju da
trend rasta broja posetilaca bude na-
stavljen i u narednom periodu.

Direktorka Turisti~ke organizacije
Novi Pazar (TONP) Ljiljana Le{evi} da

tome ne doprinosi samo bogatstvo
spomenicima hri{}anske i islamske
kulture, ve} i mnogobrojne manifesta-
cije koje se odr`avaju u ovom gradu.
„Na svim manifestacijama mi promo-
vi{emo potencijale ovog grada, njego-
ve kulturno istorijske spomenike, tra-
dicionalni trgova~ki duh, a na sajmo-
vima u zemlji i inostranstvu promovi-
{emo manifestacije koje ovde postaju
tradicionalne i okupljaju veliki broj po-
setilaca“, nagla{ava Le{evi}eva. Prema
podacima TONP ovaj kraj najvi{e po-
se}uju Japanci, Poljaci, Rumuni i Tur-
ci, a zavidan je i broj turista koji sti`u
iz BiH. S. N. 

Podr{ka
Vu~i}u

Novi Pazar - Jedna od tema na sedni-
ci Gradskog odbora SNS Novog Pazara
bila je „beskrupulozna i surovo ostra{}e-
na politi~ka kampanja dnevnog lista Ku-
rir, koja se vodi protiv predsednika Srbi-
je i predsednika stranke“. U saop{tenju
za javnost naveli su „predsednik Vu~i} u
svojoj borbi nikada i nije bio sam, jer je
uz njega uvek celokupna stranka“, da
novopazarski odbor daje bezrezervnu i
nedvosmislenu podr{ku predsedniku
stranke „podr`avaju}i njegovu odluku
da ne dopusti da medijski napadi na nje-
ga, ~lanove njegove porodice, SNS i nje-
govu politiku koju vodi ugroze ̀ ivot Sr-
bije, unesu nemir i nepoverenje i uni{te
finansijsku stabilnost i razvoj svakog
segmenta dru{tva“. S. N. 

Turista vi{e 
za 10 odsto

Novopazarska [kola za dizajn tekstila 
i ko`e od jeseni uvodi dualno obrazovanje

Podizanje 
tekstilne industrije

Iskori{}eno samo 30 odsto
Najsavremeniji instalirani kapaciteti iskori{}eni su samo 30 odsto. Svi proiz-

vo|a~i imaju svoje proizvodne pogone u ~iju izgradnju su ulo`ili sopstvena sred-
stva. Od njih 155, 11 ima standarde ISO9001. Najve}i deo proizvodnje , oko 65
odsto, ide na tr`i{te Rusije, zemalja EU i regiona. 

Po~inje sanacija i izgradnja mostova u Novom Pazaru

Premo{}avanja 
reke Ra{ke
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Dotrajali pe{a~ki most
ima}e novi izgled
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KULTURA

Nova Varo{ - Na petoj po re-
du Smotri folklora i narodnog
stvarala{tva, odr`anoj pre ne-
koliko dana u novovaro{kom
Domu kulture, okupilo se vi{e
od 200 igra~a iz pet kulturno-
umetni~kih dru{tava sa pod-

ru~ja Zlatiborskog i Moravi~-
kog okruga.

Talentovani mladi igra~i i ~la-
novi orkestara odr`ali su zajed-
ni~ki koncert narodnih igara i pe-
sama, tokom kojeg su kroz izvo-
|enje 11 koreografskih dela pred-

stavili deo bogate kulturne ba{ti-
ne inspirisane izvornim narod-
nim stvarala{tvom. Folklorci
KUD-a Doma kulture iz Ivanjice,
dru{tva sa tradicijom dugom pre-
ko tri i po decenije, doma}oj pu-
blici su se predstavili koreografi-

jama „Gradske igre“ i „Vla{ko
nadigravanje“, kom{ije iz Prije-
polja - ~lanovi folklornog ansam-
bla tamo{njeg DK , od ukupno
petnaestak koreografija sa reper-
toara odigrali su dve - igre iz [u-
madije i igre iz Crnore~ja. Fol-
klorna sekcija Biblioteke iz Arilja
je za premijerni susret sa novova-
ro{kim gledali{tem izabrala kore-
ografije „Igre iz Ni{a“ i „Lesko-
va~ku Moravu“, dok su mladi fol-
klora{i iz Sjenice - ~lanovi kultur-
no-umetni~kog dru{tva „Gajret“,
odigrali Igre iz Sand`aka i poseb-
no atraktivnu koreografiju „Tur-
ski ~o~ek“. 

Najvi{e aplauza na koncertu

dobili su igra~i KUD-a Doma kul-
ture „Jovan Tomi}“. Sa tri koreo-
grafska dela ([umadija, Vla{ke
igre i Leskovac), u najboljem iz-
danju predstavili su rad {kolice
folklora, kao i prvog i drugog an-
sambla. Ovaj koncert je, ina~e,

bio najbolja priprema za inostra-
nu turneju po Francuskoj, tokom
koje }e, u periodu od 4. do 15. av-
gusta, lokalni KUD imati i nastu-
pe na 62. Me|unarodnom festi-
valu folklora u Rodezu.

Ve~e izvornog narodnog stva-

Nova Varo{ - Turisti~ko-sport-
ski centar i hotel „Panorama“ or-
ganizovali su pro{log petka na Zla-
taru takmi~enje u pripremanju
zlatarske ~orbe. Na ovoj, drugoj po
redu, kulinarskoj manifestaciji
okupilo se desetak majstora u pra-
vljenju ribljeg, tele}eg i pile}eg ko-
tli}a, a pobedu je odlukom `irija
odnela ekipa Darka Panteli}a iz
U`ica. 

U konkurenciji za najbolji ko-
tli} u~estvovale su tri ekipe, od ko-
jih su dve iz grada na \etinji i jed-
na iz Nove Varo{i. „Planinski ala-
si“ , iako malobrojni, dali su, ipak,
sve od sebe da ba{ njihova ~orba,
riblja, tele}a i pile}a ponese titulu
najpikantnije i najukusnije. Osim
poznatih sastojaka - ribe odnosno
ostalih vrsta mesa, za~ina, paprike,
luka, gljiva i drugog raznorodnog
povr}a, novope~eni majstori ka`u i
da je potrebna bistra zlatarska vo-
da, malo belog vina, par kapi ma-
slinovog ulja, ali i puno ljubavi pre-
ma kuvanju. „[to vi{e okretanja u
kazanu, {to vi{e ljubavi - to je re-

cept za dobru zlatarsku ~orbu“, sa-
mo je jedan od saveta koji su tak-
mi~ari uputili brojnim posetioci-
ma manifestacije. U hladu borove
{ume i ~etinara u neposrednoj bli-
zini „Panorame“, na lokaciji gde se

odr`avalo takmi~enje, pobedni~ka
~orba kr~kala se preko dva sata, a
iz kazana su se {irili mirisi na ~ak
devet vrsta jezerske i re~ne ribe. 

- Povr}e i za~ini joj daju poseban
{mek, voda sa Zlatara je tako|e va-
`an sastojak, a kad je ovako dobro
dru`enje i zabava, kulinarski uspeh
je zagarantovan. Ovog puta sam ja
pobedio, {to i nije toliko bitno koli-
ko da ova manifestacija narednog
leta bude masovnija kako bi snagu
odmerio sa {to vi{e „planinskih“
alasa, ka`e pobednik takmi~enja
U ì~anin Darko Panteli}, kojem je
titula lane za dlaku izmakla. 

Darko je osvojio nov~anu na-
gradu od 12.000 dinara, dok se eki-
pa U ì~anki Irene Kljaji} i Ivane Iva-
novi} morala zadovoljiti srebrom i
nagradom od 6.000 dinara, koliko
je dodeljeno i tre}eplasiranim No-
vovaro{anima Suzani i Miroslavu
Cupari}u. Oni }e, ina~e, ostati
upam}eni kao pobednici prvog tak-

mi~enja u ovoj gastronomskoj di-
sciplini. „@iriju nije bilo lako da do-
nese odluku, ali su presudila tri kri-
terijuma. Pobedni~ka ~orba ima
dobar ukus, karakteristi~nu boju i
odli~nog je izgleda“, ocena je stru~-
nog ̀ irija kojim je predsedavala Sla-
vica Bjeli}, profesorka kulinarstva.

Posetioci ove manifestacije,
ustanovljene u cilju promocije gur-
manskih „zalogaja“ i zdrave hrane
sa ovog podru~ja, imali su prilike
da nakon takmi~arskog dela smo-
tre kotli}a, osim u pikantnim ~or-
bama, u`ivaju i u degustaciji bren-
diranog zlatarskog sira i pite od
heljde. „U`ivamo u ovoj prelepoj
prirodi i ukusnoj hrani. Takmi~e-
nje kotli}a je uvek zanimljiv doga-
|aj, ali utisak bi bio potpuniji da je
vi{e u~esnika“, smatra Novosa-
|anka dr Jelena Bosilj~i}, go{}a
Zlatara i jedna od degustatorki sa
takmi~enja za najbolju zlatarsku
~orbu. R. Popovi}

Nova Varo{ - U Novoj Varo{i je
odr`ana trodnevna manifestacija
„Zlatne ruke Zlatara“, koju je 12.
put za redom, organizovao Turi-
sti~ko-sportski centar, pod po-
kroviteljstvom Op{tine Nova Va-
ro{. Re~ je o izlo`beno-prodajnoj
smotri narodnih rukotvorina,
starih zanata, meda i p~elinjih
proizvoda. 

Posetioci su imali priliku da
obi|u dvadesetak {tandova, ve}i-
nom doma}ih izlaga~a i pazare
originalne eksponate, ru~no ra-
|en nakit, suvenire, slike, ruko-
tvorine pletilja, vezilja i tkalja, kao
i doma}u rakiju i napitke, lekovi-
te trave i bilje... Pa`nju je ove go-
dine, izme|u ostalih, privukao i
{tand Novovaro{anina Milovana
Mandi}a, sa razli~itim vrstama

meda i drugim p~elinjim proizvo-
dima, kao i simpati~nim mednim
keksi}ima. 

- Ova manifestacija mi poma-
`e da predstavim i prodam deo
proizvoda na{e porodi~ne firme,
me|u kojima dominira med.
Dnevno prodam i do petnaestak
kilograma, a najbolje ide livadski
po ceni od 1.000 dinara, kao i ba-
gremov koji je 200 dinara jeftiniji
- ka`e Milovan i dodaje da p~ela-
ri ove sezone nemaju puno razlo-
ga za zadovoljstvo jer godina nije
bila medonosna. - Na{e doma}in-
stvo ima oko 120 dru{tava. Kad je
sezona dobra, sakupimo preko
{est tona meda, a ove godine je
rod vi{e nego prepolovljen, isti~e
na{ sugra|anin na ~ijem su {tan-
du posetioci mogli prona}i i raz-

Zajedni~ki koncert pet kulturno-umetni~kih dru{tava u Novoj Varo{i

Smotra folklora 
Detalj sa koncerta: Doma}ini: KUD Nove Varo{i 

Razgalili du{u publike : Folklorni ansambl iz Sjenice 

Na petoj po redu
manifestaciji 
u~estvovalo vi{e 
od 200 igra~a iz 
Arilja, Ivanjice, 
Prijepolja, Sjenice 
i Nove Varo{i 

Manifestacija „Zlatne ruke Z

Izlo`ba rukotvorin

Planinski med za dug `ivot: Sa
{tanda doma}instva Mandi}

Pobedni~ka ekipa

Degustacija zlatarskih
specijaliteta

Gastronomska manifestacija u organizaciji TSC-a i hotela „Panorama“

Zlatarska ~orba iz kotli}a



Prijepolje - Slika stanja privrede
u prijepoljskoj op{tini mo`e se sa-
gledati kroz samo nekoliko bitnih
podataka, navedenih u informaci-
ji koju je sa~inila Op{tinska upra-
va. Pad stanovni{tva se nastavlja i
posle popisa 2011. godine i Prije-
polje sada ima jedva ne{to vi{e od
37.000 stanovnika. Narodni doho-
dak op{tine bele`i drasti~an pad i
~ini svega 39 odsto republi~kog
proseka po stanovniku. Struktura
privrede je nepovoljna i sve je ma-
nje u~e{}e industrije, a sve ve}e tr-
govine, {to je tendencija koja traje
ve} celu deceniju. Razvoj malih i
srednjih preduze}a, od kojih se
mnogo o~ekivalo, bele`i stagnaci-
ju od 2010. godine. 

Li~na primanja zaposlenih zao-
staju oko 32,4 odsto za republi~-
kim prosekom. Poljoprivreda be-
le`i rast kao i prera|iva~ka indu-
strija, pre svega, zahvaljuju}i raz-
voju malinarstva. Broj zaposlenih
je jo{ uvek bolno pitanje, kao i broj
nezaposlenih. Privatizacija neka-

da{njih dru{tvenih firmi je bila ka-
tastrofalna (uspe{nost manja od
10 odsto), a ceo proces je u zastoju
i stoje zaklju~ani objekti Irisa, Ho-
tela Mile{eva, Poljoprodukta, Put-
nika. To bi bilo „ukratko“. Anali-
ti~niji prikaz pokaza}e da je ten-
dencija iseljavanja u direktnoj vezi
sa nedostatkom posla, malim pri-
manjima, {to ~ini da se trenutno
mo`e govoriti o procenama ̀ itelja
ove op{tine da neke perspektive za
bolji ̀ ivot i standard nema. Barem
ne u dogledno vreme, a „dogledno
vreme“ za jedan ljudski `ivot je,
uglavnom, kratko.

Op{ta slika 
„deindustrijalizacije“ 

op{tine
Prema najnovijim kriterijumi-

ma, kako to pi{e i u informaciji ko-
ju su usvojili odbornici Skup{tine
op{tine na julskoj sednici, op{tina
Prijepolje pripada ~etvrtoj grupi
najnerazvijenijih, odnosno deva-
stiranih op{tina u Republici Srbiji.
Privreda bele ì drasti~nu stagnaci-
ju du`e od dve decenije. Bele`i se
drasti~an pad dru{tvenog proizvo-
da, {to je svakako, najva`niji eko-
nomski pokazatelj. Naime, 1995.
godine dru{tveni proizvod ~inio je
60,5 odsto republi~kog proseka, a
2005. godine samo 39 odsto. Da-
kle, za desetak godina je skoro pre-
polovljen. Naravno, kada se sagle-
daju godine pore|enja, svakako da

se postavlja pitanje: a {ta se dogo-
dilo posle 2005. godine, gde su
uporedni podaci za proteklu dece-
niju? Na`alost, 2005. je jedina upo-
rediva godina jer su tada objavlje-
ni poslednji zvani~ni podaci, {to je
samo po sebi (i po statistici) do-
voljno indikativno.

Ovako drasti~no zaostajanje
dru{tvenog proizvoda za republi~-
kim prosekom posledica je prome-

ne privredne strukture koja je, na-
ravno, tako|e bila drasti~na. Nai-
me, 1995. godine privreda je ~inila
35,6 odsto narodnog dohotka, po-
ljoprivreda 27 odsto, trgovina 10,3
odsto. Deset godina kasnije (po-
slednji zvani~ni podaci) industrija
~ini samo 14 odsto narodnog do-
hotka, poljoprivreda 29 odsto, a tr-
govina 27 odsto. Komentar nije ni
potreban. 

U ovom periodu drasti~an je i
pad zaposlenosti. Naime, u prije-
poljskoj op{tini jo{ 2000. godine
radilo je 11.200 ljudi, da bi 2011. taj
broj pao na samo 5.700. No, ve} od
2012. po~inje blagi rast zaposleno-
sti, pa je tako pro{le godine radilo
7.200 ljudi. 

U isto vreme, dakle na kraju
2016. godine, 5.353 osobe u op{ti-
ni Prijepolje bile su bez posla, pre-
ma evidenciji Nacionalne slu`be
zapo{ljavanja. Statistika ka`e da je
u odnosu na po~etak pro{le godi-
ne zabele`en pad nezaposlenosti
za oko 300 ljudi. Najve}i broj neza-
poslenih evidentiran je 2006. godi-
ne kada je iznosio skoro 8000. To-
kom desetak godina do{lo je do
pomaka, ali treba tome dodati i da
je veliki broj ljudi zbog ekonom-
skih neprilika i nemogu}nosti
ostvarivanja elementarne egzisten-
cije, napustio Prijepolje u potrazi
za poslom. Naravno, neosporno je
da se preduzimaju i mere sa nivoa
dr`ave i op{tina kako bi se smanjio
tako veliki broj nezaposlenih, kako

bi ljudi na{li posao uz finansijsku
potporu fondova, odnosno lokal-
nih, veoma skromnih bud`eta. Lo-
kalne samouprave, pa tako i prije-
poljska op{tina, donose lokalne ak-
cione planove za zapo{ljavanje u
saradnji sa Nacionalnom slu`bom
zapo{ljavanja. Re~ je o javnim ra-
dovima i stru~noj praksi, samoza-
po{ljavanju. 

Privatizacija 
i novi kapaciteti 

Uspe{nost privatizacije dru-
{tvenih preduze}a nije dosegla ni
10 odsto. Ono {to je karakteristi~-
no je da je u ovim preduze}ima, sa-
mo u periodu od 1990-1995. bilo
zaposleno vi{e od 6.000 radnika.
Od malih i srednjih preduze}a se
dosta o~ekivalo, pre svega njihov
ubrzan razvoj, ve}i zamah, ulaga-
nja, ali do toga nije do{lo, odnosno
ova preduze}a nisu mogla da ubla-
`e nagli pad zaposlenosti. U op{ti-
ni Prijepolje registrovano je 1.197
preduzetni~kih radnji, {to je manje
nego 2015. godine. Saobra}aj i
skladi{tenje su dominantne delat-
nosti (jedna tre}ina svih registro-
vanih radnji), a sledi popravka
motornih vozila (273 radnje), trgo-
vina na veliko i imalo (180 radnji) i
prera|iva~ka (160). Od 2010. bele-
`i se stalno smanjenje registrova-
nih radnji.

Kad je re~ o preduze}ima, njih
je u prijepoljskoj op{tini na kraju
pro{le godine bilo 282, {to je vi{e
nego 2015. godine. Dominiraju
preduze}a koja se bave trgovinom
i popravkom vozila (96), a sledi
prera|iva~ka industrija (54) i sao-
bra}aj (34). Od 2010. godine sti~e
se utisak da se stabilizuje preduzet-
ni~ka slika u op{tini. Svakako su
tome doprineli razni programi
unapre|enja i razvoja preduzetni-
{tva kroz vladine programe, razne
fondove, donatorske projekte.
Mnogi su koristili vrlo povoljna
podsticajna sredstva, naj~e{}e bes-
povratna, kao i stimulativna sred-
stva za zapo{ljavanje radnika. 

Dosta se o~ekivalo od Industrij-
ske zone, dosta sredstava je ulo`e-
no kako bi se obezbedila infra-
struktura i investitori, pre svega sa
sve`im kapitalom sa strane. Nije
do toga do{lo ali je od 12 placeva,
devet dato u zakup pod izvanred-
no povoljnim uslovima. Ali broj
radnika nije dosegao onaj broj ko-
ji bi opravdao ugovore op{tine sa
onima koji su uzeli pod zakup pla-

ceve, tako da se o~ekuje analiza
ovih ugovora i po{tovanje ugovo-
renih obaveza zapo{ljavanja utvr-
|enog broja radnika. 

O~ekivalo se da stignu i strani
investitori. Kompanija „Trend-
teks“ je imala najve}a ulaganja i
najve}i broj zaposlenih, kao i me-
|unarodna kompanija MDG koja
zapo{ljava vi{e od 100 mladih lju-
di. Ukupni efekat dosada{njih ula-
ganja sedam stranih kompanija je
oko 600 zaposlenih, a od toga je u
dve pomenuto firme vi{e od 400.

Mnogo se o~ekuje od Kancela-
rije za lokalni ekonomski razvoj.
Da bi se ostvarilo, potrebni su na-
dahnuti, kompetentni i stru~ni sa-
radnici. Neophodna je br`a proce-
dura za dobijanje gra|evinskih do-
zvola, aktivnije u~e{}e op{tine u re-
{avanju privatizacije preostalih
preduze}a, bolja iskori{}enost mo-
gu}nosti javno-privatnog partner-
stva. Sagledavanje isplativosti ula-
ganja u jo{ jednu industrijsku zo-
nu, gde je bud`et projekta u okvi-
rima ~ak 50 miliona dinara, dual-
no obrazovanje, savremenije
osmi{ljenja promocija prijepoljske
op{tine zarad privla~enja investici-
ja, bolje kori{}enje obnovljivih iz-
vora energije, formiranje trening

centra za obuku i prekvalifikaciju
radnika, dono{enje svih neophod-
nih planskih dokumenata, popis
op{tinske imovine. Tu su, dakako,
i planovi op{tine do 2020. godine.
Dominira izgradnja regionalne
hladnja~e uz kori{}enje stranih
fondova, ~ija bi vrednost bila oko
pet miliona evra. U planu je detalj-
na regulacija Mile{evskog puta, iz-
rada studije za grejanje grada na
bio masu, kao i strategije ruralnog
razvija. Ne treba zaboraviti ni pro-
jekat pre~i{}avanja otpadnih voda,
vredan preko 20 miliona evra kao i
opremanje transfer stanice za de-
poniju sme}a u vrednosti od mi-
lion evra i izgradnju trafostanice u
Velikoj @upi. 

Realno?
Malinarstvo nas je za sada sa-

svim zaokupilo. Za sada.
Indira Had`agi} Durakovi}

vgust 2017. V

Prose~na
primanja

Uz ovako malu zaposlenost
idu i mala primanja. Prose~na
primanja u 2016. godini iznosi-
la su svega 32.293 dinara, dok
su na nivou Zlatiborskog okru-
ga bila 37.727. a dr`ave 45.405
dinara. Dakle, neto plata i ovo
malo zaposlenih manja je od
dr`avnog proseka za skoro 29
odsto u 2016. godini.

ANALIZA

^etvrta grupa najnerazvijenijih: Prijepolje

rala{tva upotpunio je i nastup
Truba~kog orkestra Ivana \ena-
di}a iz Akma~i}a. Zbog ki{e ovog
puta nije odr`an tradicionalni de-
file glavnim gradskim ulicama,
koji je, ina~e, i najve}a atrakcija
tokom smotre folklora. R. P.

li~ite preparate od mati~nog me-
da i propolisa. Organizatori ma-
nifestacije ka`u da ovom izlo-
`bom u zna~ajnoj meri upotpu-
njuju sadr`aje „Zlatarfesta“.

-“Zlatne ruke Zlatara“ organi-
zujemo sa ciljem afirmacije na-
rodne radinosti, proizvodnje me-
da i zdrave hrane kako bismo i
ovaj segment delatnosti integrisa-
li u sveukupnu turisti~ku ponudu
i promociju novovaro{kog kraja,
nagla{ava Rosa Jakovljevi}, direk-
torka TSC“Zlatar“ i dodaje : - Sva-
ke godine vlada i sve ve}e intere-
sovanje za zakup tezgi na kojima
proizvo|a~i nude razli~ite proiz-
vode. Ove godine smo, na primer,
imali jednog Francuza koji je pro-
davao nekoliko vrsta ~uvenih
francuskih sireva. R. P. 

Zlatara“ 

na i meda

Prijepoljska privreda u pro{loj godini 

Surova realnost tmurne statistike 

Nekada industrijski giganti na Kolovratu

Republika Srbija
GRAD NOVI PAZAR

Gradska uprava za izvorne i poverene poslove 
Odeljenje za za{titu `ivotne sredine, protivpo`arnu 

za{titu, bezbednost i zdravlje na radu
10 broj: 501-90/17

01.08.2017. god., Novi Pazar

Na osnovu ~l. 10. i ~l. 29. st. 1. i 3. Zakona o proceni uticaja na
`ivotnu sredinu, („Sl. Glasnik RS“, br. 135/04 i 36/09), Odeljenje
za za{titu ̀ ivotne sredine, PPZ, bezbednost i zdravlje na radu,
Odsek za za{titu `ivotne sredine

O B A V E [ T A V A

Javnost, zainteresovane organe i organizacije da je Marijan
Dra{kovi} vlasnik radnje za demonta`u i trgovinu olupina „DM -
Metal 2015“ Novi Pazar, Osoje bb, ovom organu podneo zahtev
za odlu~ivanje o potrebi procene uticaja na `ivotnu sredinu za
projekat „postrojenje za upravljanje neopasnim otpadom“, na
kat. parceli br. 203, KO Rajeti} u Novom Pazaru.
Uvid u podatke, dokumentaciju i zahtev nosioca projekta, mo`e
se izvr{iti u prostorijama nadle`nog organa – Odeljenje za za{titu
`ivotne sredine, PPZ, bezbednost i zdravlje na radu, Odsek za
za{titu ̀ ivotne sredine, Gradske  uprave Novi Pazar, ul. Stevana
Nemanje br. 2, kancelarija br. 7, po~ev od 02.08.2017. god. u
vremenu od 08 do 15 sati.
Molimo Vas da u roku od 10 dana od dana prijema obave{tenja,
dostavite mi{ljenje o zahtevu za odlu~ivanje o potrebi procene
uticaja predmetnog projekta na ̀ ivotnu sredinu ovom nadle`nom
organu.

Savetnik, Remzija Dra`anin



petak, 4. avgust 2017.VI

SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Higijena staje
Glavno mesto za proizvodnju mleka je staja. Na Pe{ter-

skoj visoravni staje, uglavnom, nemaju dovoljno prozora.
Obi~no imaju dva-tri mala prozora, {to je nedovoljno. Po-
vr{ina tih prozora trebalo bi da bude 10-20 odsto od po-
vr{ine poda. Staja treba da bude ~ista, svetla i provetrena.

Higijenski uslovi u staji uti~u na kvalitet pomu`enog
mleka. Od izuzetnog zna~aja je odr`avanje odgovaraju}e
higijene: ~isto}a i udobnost le`i{ta, dovoljno dnevne sve-
tlosti, dobra ventilacija, higijena muznih grla. Staja treba
da bude komforna, okre~ena, provetrena, suva, svetla i
~ista. Dobra staja treba da omogu}i proizvodnju ~istog i
zdravog mleka. Va`an deo tehnolo{kog procesa su mesta
i povr{ina za odmaranje krava.

Higijena podrazumeva: karakteristike staje (tip objek-
ta, dimenzije, unutra{nji raspored, tip ventilacije i kana-
lizacije), dimenzije prostora za le`anje i kretanje, kvalite-
te le`i{ta i prostirke (vrsta, koli~ina ~isto}a) i stanje opre-
me (ograda i oprema za vezivanje). Staja u kojoj se oba-
vlja mu`a mora svakodnevno da se ~isti i na taj na~in da
se odr`ava higijena le`i{ta, jasala, pojilica, hodnika za hra-
njenje i hodnika za mu`u.

Svakodnevno treba da se vodi ra~una o kvalitetu sme-
{taja. Le`i{ta su mesto gde ̀ ivotinje najvi{e borave i, zato,
moraju biti suva i ~ista. Dobra prostirka pobolj{ava higi-

jenu i udobnost le`i{ta. Prostirka treba da bude od mate-
rijala koji je mekan i dobar izolator. Pona{anje `ivotinje
najbolje ukazuje na komfor le`i{ta. Higijena povr{ine za
odmor i kretanje doprinosi stepenu ~isto}e njihovog tela
(donjih delova): nogu, prepona, vimena, bokova i repa.

Potrebno je mehani~ko ~i{}enje i pranje hladnom vo-
dom, pranje toplom vodom pod pritiskom, sanitarno
pranje deterd`entom i dezinfekcija staja. Iz|ubravanje
zavisi od broja ̀ ivotinja u staji, na~ina dr`anja, vrste i ko-
li~ine prostirke, tipa poda, tipa kanalizacije, na~ina iz|u-
bravanja i stanja opreme za iz|ubravanje. Izuzetak je dr-
`anje grla na dubokoj prostirci. Neophodno je da se re-
dovno obavljaju i drugi higijenski postupci kao {to su ~i-
{}enje hranilica, pojilica, popravke podova i kre~enje.
Svakodnevno treba da se ~iste svi delovi staja.

Pored svakodnevnog ~i{}enja potrebno je, makar, jed-
nom (optimalno dva puta) godi{nje da se izvr{i temeljno
mehani~ko ~i{}enje, sanitarno pranje, dezinfekcija i kre-
~enje. Pre po~etka mu`e staja mora da bude po~i{}ena i
provetrena makar jedan sat pre mu`e. U tom periodu tre-
ba da se izbegavaju sve radnje koje dovode do podizanja
pra{ine u staji (razno{enje kabaste hrane, ~etkanje mu-
znih grla i sli~no).

Zumreta Trtovac, dipl. in`. sto~arstva

Prijepolje - Dok je u toku tender ko-
ji sprovodi Ministarstvo za privredu za
realizaciju projekta sanacije puta Kolo-
vrat - Selja{nica koji povezuje dve veli-
ke i zna~ajne prigradske mesne zajed-
nice sa magistralnim putem, nakon
odobrenih sredstava u iznosu od 17,5
miliona dinara, op{tina Prijepolje je
ve} po~ela radove zahvaljuju}i bud`e-
tom opredeljenom iznosu od devet
miliona dinara. 

Istovremeno, prema re~ima pred-
sednika op{tine Dragoljuba Zindovi}a,

lokalna samouprava je ve} konkurisa-
la za nova sredstva od 13 miliona dina-
ra, koja }e biti namenjena za komplet-
nu rasvetu od Kolovrata do Selja{nice.
Ve} ovog meseca zna}e se i da li }e Mi-
nistarstvo za privredu podr`ati i nasta-
vak radova na sanaciji ove va`ne sao-
bra}ajnice. Ukupna vrednost radova
kojim bi se nastavila sanacija putnog
pravca kroz Selja{nicu, jedno od najra-
zvijenijih naselja u op{tini Prijepolje, je
80 miliona dinara, a u skladu sa svojim
opredeljenjem, ovo ministarstvo bi su-

finansiralo radove u iznosu od 50 od-
sto vrednosti.

- Ovo je velika investicija i mi smo
zaista veoma zadovoljni {to smo do sa-
da imali razumevanje i {to je na{ proje-
kat dobro ocenjen i {to se na{ao me|u
onima koje finansira Ministarstvo za
privredu u okviru programa „Gradi-
mo zajedno“ koji je namenjen izgrad-
nji i obnovi saobra}ajnica ali i objeka-
ta u lokalnim sredinama, kazao je
predsednik op{tine Prijepolje Drago-
ljub Zindovi}. I. H. D.

Prijepolje - Prema Odluci o
Op{tinskoj upravi iz 2009. godi-
ne poslovi iz njene nadle`nosti
organizovani su u prijepoljskoj
op{tini kroz odeljenja za urba-
nizam, gra|evinarstvo, komu-
nalno-stambene i imovinsko
pravne poslove; za privredu,
bud`et i finansije; za lokalni
ekonomski razvoj; za dru{tvene
delatnosti i op{tu upravu i za lo-
kalnu poresku administraciju.
Na kraju 2016. godine u Op-
{tinskoj upravi bilo je 69 stalno
zaposlenih i sedam na odre|e-
no vreme. Najvi{e zaposlenih
ima visoko obrazovanje (34), a od se-
dam anga`ovanih na odre|eno vreme
njih {est imalo je zavr{en fakultet. Sa
srednjom {kolom poslove obavlja 30 za-
poslenih, pet sa vi{om, daktilografski
kurs imaju ~etiri zaposlena, dva zavr{e-
nu osnovnu {kolu, a jedan je kvalifiko-
vani radnik. Zanimljivo je da od 69 stal-

no zaposlenih ~ak 32 imaju izme|u 30 i
40 godina radnog sta`a. Izme|u 10 i 20
godina rada ima 14 zaposlenih, 12 radi
du`e od 20 godina, a samo 10 zaposle-
nih ima manje od jedne decenije sta`a.
Jo{ zanimljivije je da od ukupno 69 za-
poslenih u Op{tinskoj upravi u Prijepo-
lju ~ak 42 su ̀ ene. I. H. D.

Op{tina Prijepolje o~ekuje dodatna sredstva za put Kolovrat - Selja{nica

Pored sanacije i
kompletna rasveta 

Velika investicija: 
Put kroz Selja{nicuPomo} za raseljene 

i povratnike u Tutinu 
Tutin - Inspekcijske slu`be zapo~ele

su akciju uklanjanja bespravno podig-
nutih objekata na op{tinskim parcela-
ma. Akcija je krenula od naselja Velje
Polje, gde je problem nastao pre dve
godine. Ru{enje nelegalno izgra|enih
objekata bi}e pro{ireno i na ostala na-
selja gde je zauzeto op{tinsko gra|e-
vinsko zemlji{te. Na ra{~i{}enoj parce-
li u tom naselju bi}e nastavljena iz-
gradnja stambenih objekata za izbegli-
ce, raseljene i povratnike, gde su ve} iz-
gra|ene tri i predstoji izgradnja jo{ {est
stambenih objekata.

Pomo} raseljenim licima nastavlje-
na je podelom paketa sa osnovnim `i-

votnim namirnicama, koje su obezbe-
dili Komesarijat za izbeglice Srbije i tu-
tinsko Povereni{tvo za migrante. Pa-
keti pomo}i obezbe|eni su za 40 poro-
dica koje `ive na teritoriji op{tine Tu-
tin. Ukupna vrednost ove humanitar-
ne pomo}i je 200 hiljada dinara. Rase-
lje porodice u tutinskoj op{tini posled-
nji put su pomo} dobile pre dve godi-
ne. Na pomo} lokalne zajednice mogu
da ra~unaju i povratnici. Nedavno je
predsednik op{tine Tutin [emsudin
Ku~evi} potpisao ugovore sa 11 po-
vratnika koji }e dobiti grantove od po
500 hiljada dinara za gra|evinski ma-
terijal. S. N. 

Op{tinska uprava Prijepolja

Najvi{e zaposlenih
sa visokom {kolom

Tutin - Preduze}e FCC Eko iz Beogra-
da, pro{log meseca, u Tutinu je po~elo da
realizuje program prikupljanja primar-
nog otpada. Obezbe|eni su kontejneri za
primarnu selekciju otpada u u`em cen-

tru grada. Plan je da ove posude ravno-
merno budu raspore|ene na gradskom i
seoskom podru~ju. Gra|anima su uz
junske ra~une podeljeni flajeri o zna~aju
o~uvanja ìvotne sredine i na~inima se-

lektovanja otpada. Ovo preduze}e u Tu-
tinu posluje od jeseni 2015. godine i za-
du`eno je za skupljanje komunalnog ot-
pada, zimsko i letnje odr`avanje javnih
povr{ina i upravljanje pijacom. S. N. 

Tribina na Zlataru 

Strategija razvoja turizma
Nova Varo{ - „Razvoj turizma op{ti-

ne Nova Varo{„ naziv je tribine koja je
pre par dana odr`ana u hotelu „Pano-
rama“ u organizaciji novovaro{kog Tu-
risti~ko-sportskog centra. Na skupu na
Zlataru, na kojem se okupilo pedesetak
u~esnika - turisti~kih radnika, predstav-
nika lokalne samouprave, op{tinskog
ve}a, skup{tine op{tine, op{tinskih jav-
nih preduze}a i ustanova, predstavljena
je radna verzija Strategije razvoja turi-
zma u op{tini Nova Varo{ za narednih
desetak godina, koja bi uskoro trebalo
da se na|e pred odbornicima lokalnog
parlamenta na kona~nu verifikaciju. 

Strate{ki dokument kojim se defini-
{u glavne smernice i mere u daljem raz-
voju turizma na ovom podru~ju izradi-
li su stru~njaci Regionalne razvojne
agencije „Zlatibor“, a u njegovoj pripre-
mi u proteklih nekoliko meseci u~e-
stvovao je i stru~ni tim sa lokala. Doku-
ment sadr`i karakteristike i ocenu tre-
nutnog stanja u ovoj oblasti, sa preci-
znim podacima o sme{tajnim kapacite-
tima i njihovoj strukturi, turisti~kom
prometu, prate}im uslugama, preporu-
kama za pobolj{anje stanja, navedene
su i slabosti, {anse i pretnje, predlog
mera, aktivnosti i prioriteta, a na strani-

cama dokumenta mogu se prona}i i
uporedne analize i primeri dobre prak-
se u okru`enju odnosno zemljama
Evropske unije. 

- Prikupljaju}i podatke i analiziraju-
}i stanje u oblasti turizma u periodu od
2000. do danas, do{li smo do iznena|u-
ju}ih ~injenica. Tokom 2003. godine na
podru~ju novovaro{ke op{tine ostvare-
no je 141.000 no}enja, a lane gotovo tri
puta manje - ukupno oko 35.000. U
2006. registrovano je 18.000 turista, a
deset godina kasnije jedva {ezdesetak
odsto tog broja - kazao je, izme|u osta-
log, Miroslav Ivanovi} iz TSC „Zlatar“.
Predstavljaju}i Strategiju, Ivanovi} je iz-
neo i podatke da na na{oj teritoriji ima
70 registrovanih objekata koji pru`aju
turisti~ke usluge sa ukupnim sme{taj-
nim kapacitetom od 1.000 le`ajeva. Me-
|u njima nema hotela vi{e i visoke ka-
tegorije, na Zlataru uglavnom borave
doma}i turisti, koji se u proseku sadr-
`avaju pet-{est dana...

O identifikaciji razvojnih projeka-
ta za period 2018 - 2017. govorila je
Sne`ana Milisavljevi} iz RRA „Zlati-
bor“, dok je u~esnike skupa pozdra-
vila Rosa Jakovljevi}, direktorka
TSC-a „Zlatar“. R. P. 

Ve}inu ~ine `ene: 
Op{tinska uprava

Po~ela selekcija otpada 



Novi Pazar - Prvo ime novopazar-
skog sporta je bez konkurencije Abdu-
lah Gegi}. Ro|en je 19. marta 1924. go-
dine u Novom Pazaru, umro u Novom
Sadu, 21. juna 2008. godine. Osvedo~e-
ni novopazarski zagri`enik sporta,
Asim Nik{i} ka`e da je njegov otac
Ibrahim bio poznati trgovac sve}ama.

Omladinski tim De`eve
- Studirao je ekonomiju u Beogradu

i aktivno igrao fudbal. Dodu{e, igra~ka
karijera mu nije bila toliko uspe{na
kao fudbalska. Branio je boje beograd-
skog Metalca u sezoni 1946/47, a od
1947/52. {aba~ke Ma~ve, koja je u to
vreme bila elitni liga{ i Sarajeva 1953.
godine u kojem je upisao osam prvoli-
ga{kih utakmica. U Novi Pazar je do-
{ao kao akademski gra|anin. Predavao
mi je knjigovodstvo i politi~ku ekono-
miju u novopazarskoj Ekonomskoj
{koli, a fudbal je igrao za Sand`ak i De-
`evu. Mnogo ve}i trag ostavio je u De-
`evi. Nosio je desetku na le|ima, se-
}am se da je na jednoj utakmici posti-
gao fenomenalan gol, tako {to je lopta
pogodila stativu i odbila se u mre`u.
Koliko je to bio efektan pogodak sve-
do~i to da otisak sa stative dugo vreme-
na niko nije hteo da obri{e. U Novom
Pazaru po~eo je da se bavi trenerskim
poslom, Vodio je omladinski tim De-
`eve u kojem su igrali: Belo Hot, Vese-
lin Simi}, Rade Markovi}, Momo Si-
mi}, @iko i @eljo Cukavac, bra}a Nik-
{i}, Asim, Zajko i ]azo, Hanefija Ha-
d`iki}, Ismet Had`iabdi}, Halko Grbo-
vi} - Pu{ka (otac poznatog fudbalera
Fikreta Grbovi}a), Smajo ]atovi}, ̂ i~a
Dudi} iz Ra{ke, Mu{o ]orovi} - Mati-

na, ]azim Nalovi} iz Sjenice, Mileta
Petrovi} i Salko Ra{ljanin. Koliko me
se}anje slu`i omladinski tim De`eve
bio je toliko mo}an da je negde u to
vreme osvojio i titulu prvaka Jugosla-
vije, prise}a se Asim Nik{i}.

Krajem 50 - ih godina Novi Pazar
}e u De`evi imati verovatno najbolji
ikada fudbalski tim. U njemu je Gegi}
igrao, a istovremeno je mlade snage
podu~avao fudbalu. Na golu je bio Ra-
de Mila{inovi} - [ljivovica, bekovi Be-
lo Hot, Rade Markovi} i Veso Simi}.
Najbolji deo tima bila je half linija u ko-
joj su igrali Smajo ]atovi}, Miroslav
Profilovi} Fi}ko i Milan Profilovi} [o-
lac. U napadu su „vezli“, profesor knji-
`evnosti u novopazarskoj gimnaziji

Mileta Petrovi}, Matina ]orovi} me-
talski radnik u preduze}u Sloga, ^i~a
Dudi}, Abdulah Gegi} i ]azim Nalovi}.
U tom timu igrali su jo{ i @arko Popo-
vi}, Stevica Krasojevi}, Huso Zvizdi} i
Salko Ra{ljanin. 

- Se}am se da je Ra{ljanin bio toliko
nepredvidiv napada~ da je mogao iz
kornera da postigne gol. Kada se nalazi-
la u zenitu De`eva je svoje utakmice
igrala na igrali{tu ispod hirur{kog bloka
novopazarske bolnice, jer se glavni sta-
dion tada renovirao, mogu}e da je to bi-
la 1964. godina, ka`e Nik{i}. To mesto
zvalo se Maljevske livade i igrali{te je i{lo
nizbrdo, a gledaoci su u velikom broju
stajalo u obli`njoj njivi. Tu su se igrale
sjajne utakmice, nekih ~etiri, pet godina.

Trenerska karijera 
Abdulaha Gegi}a

Uspe{nu trenersku karijeru Abdu-
lah Gegi} po~eo je u Trep~i, Hajduk
Veljku i tada{njem srpskoliga{u, ekipi
Radni~kog iz Bora, koja }e kasnije po-
stati poznati prvoliga{ pod imenom -
Bor. Potom se seli u Radni~ki iz Ni{a,
da bi prvi ve}i uspeh postigao sa Sara-
jevom. Trener ovog prvoliga{kog klu-
ba je od 1963. godine i sa njim u dva
{ampionata SFRJ osvaja 2. i 4. mesto.
U tom timu vode}i igra~ bio je ~uveni
sarajevski majstor fudbala Asim Fer-
hatovi} Hase. Tri godine kasnije, veli-
kom zaslugom Gegi}a, Sarajevo }e
osvojiti prvu od dve titule {ampiona
Jugoslavije. 

Rad u Sarajevu preporu~io ga je i za
mesto trenera mlade reprezentacije Ju-
goslavije iz koje se seli u najbolju selek-
ciju SFRJ. Godine 1965. godine ~lan se-
lektorske komisije A reprezentacije Ju-
goslavije, koju je zajedno sa Aleksan-
drom Tirnani}em, Milanom Antolkovi-
}em i Miljanom Miljani}em vodio kroz
kvalifikacije za Svetsko prvenstvo 1966.
u Engleskoj. Na toj funkciji zadr`ao se 17
meseci. Na`alost, nismo oti{li na plane-
tarni {ampionat, iako smo u drugoj
utakmici tih kvalifikacija u Beogradu,
golom Gali}a, pobedili Francusku 1:0.
Slavili smo jo{ i nad Luksemburgom na
gostovanju 5:2, sa Englezima igrali 1:1 u
Beogradu, a posebno smo zakazali u
me~evima sa Norve`anima, poraz na
gostovanju 3:0 i 1:1 u Beogradu. U prija-
teljskom susretu sa SSSR u Moskvi bilo
je 0:0. Ukupan bilans sa A selekcijom bio
mu je dve pobede, tri nere{ena rezultata
i dva poraza. 

Prva utakmica koju je vodio kao
~lanu selektorske komisije bila je ve}
pomenuta sa Francuskom, pobeda Ju-
goslavije 1:0. Bio je to odli~an tim: [ko-
ri}, Durkovi}, Jusufi, R. Belin, Vasovi},
V. Popovi}, Lukari}, Zambata, Osim,
Gali} i Skoblar. ^lanovi te reprezenta-

cije bili su i Be~ejac, Samard`i} i D`a-
ji}, a pri isteku mandata {ansu }e do~e-
kati i Ilija Panteli}, Gugleta, Ra{ovi},
Hasanagi}, Zemko, Mu{ovi}...

Krunu trenerske karijere predsta-
vljalo je preuzimanje beogradskih cr-
no - belih. Partizanove bebe u sezoni
1965/66, vo|ene ume{nom rukom
Abdulaha Gegi}a, prolaze ,,pakao“ eli-
minacionih borbi i sti`u do finala Kupa
{ampiona. Pobe|eni su, Nant (2:0,
2:2), Verder (3:0, 0:1), Sparta (1:4, 5:0),
Man~ester junajted (0:1, 2:0). U finalu
na briselskom stadionu Hejsel, 11. ma-
ja 1966. godine, Partizan je protiv veli-
kog Reala do{ao do prednosti golom
Vasovi}a u 55. minutu, izjedna~enje
Realu doneo je Amansio u 70, a pobe-
du ,,kraljevskom klubu“ Serena u 76.
minutu. Zanimljivo je da mu se na dan
finala rodio sin (bio o`enjen Biserom
[krijelj) kome je u znak se}anja na ve-
liki me~ dao ime Brisel.

Migel Munjoz, trener [panaca, na
toj utakmici izveo je slede}i sastav:
Arakvistan, Pa~in, De Filipe, Zoko,
San~iz, Piri, Velaskez, Serena, Aman-
sio, Groso, Gento. Abdulah Gegi} je ve-
likom rivalu suprotstavio sastav: [o-
{ki}, Jusufi, Vasovi}, Ra{ovi}, Lj. Mi-

hajlovi}, V. Kova~evi}, Be~ejac, Baji},
Hasanagi}, Gali}, Pirmajer.

Poliglota i doktor fudbala, Abdulah
Gegi} posle ovako velikog uspeha odla-
zi u Tursku, u zemlju }e se vratiti samo
za sezonu 1972/73. Vodi}e sastav Sara-
jeva, ali ne tako uspe{no kao u prvom
mandatu. U Turskoj postaje fudbalski
revolucionar i fudbalski otac mnogih
poznatih trenera, me|u kojima je prvo
ime najpoznatiji turski stru~njak Fatih
Terim. Kao trener radio je u Fenerbah-
~eu, Eski{ehiru, Be{ikta{u, Bursi, Rize-
sporu, a postao je i {ef katedre istanbul-
skog Fakulteta za fizi~ku kulturu.
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Ve~iti derbi
Abdulah Gegi} je kao trener Partizana upisao samo jedan ve~iti derbi. Zanimlji-

vo je da je u tom 37. megdanu velikih rivala (5. decembar 1965), Crvena zvezda
kao gost pobedila Partizan 2:1 (golovima Selimira Milo{evi}a i D`aji}a, gol za Par-
tizan postigao je Pirmajer) i da je to bio prvi direktan televizijski prenos derbija.
Me~ je na stadionu JNA pratilo 55.000 gledalaca, Crvenu zvezdu je u tom me~u kao
trener predvodio je ~uveni Ivan Toplak Timovi su nastupili u slede}im sastavima.

Partizan: [o{ki} (]urkovi}), Jusufi, Damjanovi} (Davidovi}), Be~ejac, Ra{ovi},
Vasovi}, Baji}, Kova~evi}, Hasanagi}, Pirmajer i Vislavski.

Crvena zvezda: Krivoku}a, Mili}evi}, Jefti}, Vratnjan, Durkovi}, Beki}, [krbi},
Milo{evi}, Kosti}, [ekularac i D`aji}.

Za{to dajemo sastave svih ovih ekipa? Prosto je, ovo je najbolji na~in da se pri-
ka`e kakvom fudbalskom sazve`|u je pripadao, veliki Abdulah - Duci Gegi}.

FUDBALERI SE PRIPREMAJU 
NA ZLATIBORU

Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara
pobedili su Mladost iz Lu~ana sa 2:0 u pri-
jateljskoj utakmici na Zlatiboru, gde se na-
laze na pripremama za sezonu u Prvoj ligi
Srbije. Oba gola postignuta su u prvom
poluvremenu, a strelci su bili Dejan Vuko-
manovi} i Jovan Mihajlovi}. Novopazarci
}e na Zlatiboru trenirati do 11. Avgusta.
Prva liga Srbije u fudbalu sa 16 klubova
po~inje 19. avgusta, a Novi Pazar }e u pr-
vom kolu do~ekati ekipu Metalca iz Gor-
njeg Milanovca.

AMELA I TEODORA U LONDONU
Novi Pazar - Grupa reprezentativa-

ca i trenera Srbije stigla je u London,
gde }e od 4. do 13. avgusta biti odr`ano
Svetsko prvenstvo. U reprezentaciji Sr-
bije nalaze se i dve Novopazarke Amela
Terzi} i Teodora Simovi}. Njihov trener
Rifat Zilki} rekao je da veruje da }e
Amela Terzi} pro}i kvalifikacije u disci-
plini 1.500 metara, kao i da }e Teodora
Simovi} biti na nivou svog najboljeg re-
zultata u maratonu. Terzi} }e ve} prvog
dana prvenstva u 20.35 tr~ati u kvalifi-
kacijama na 1.500 metara. Simovi} je
normu za London ispunila na Beograd-
skom maratonu, kada je osvojila drugo
mesto li~nim rekordom od dva ~asa, 41
minuta i 47 sekundi. Ova 23-godi{nja
Novopazarka }e 6. avgusta od 15 ~aso-
va nastupiti u maratonskoj trci.

PAZAR TREBA DA POSTANE 
REGIONALNI KO[ARKA[KI CENTAR

Novi Pazar - Pomo}ni trener ko{arka-
{ke reprezentacije Srbije Miroslav Nikoli}
rekao je da Novi Pazar treba da postane re-
gionalni ko{arka{ki centar, kao i da }e se
mladi vi{e interesovati za taj sport ako se
ovda{nji klub plasira u ve}i rang.“Nije lako
podi}i ko{arku, uslov je igranje u ve}em
rangu i formiranje mla|ih selekcija. Najpre
treba napraviti dobru bazu od doma}ih
igra~a, pa videti {ta i kako dalje. Kao trener
reprezentacije i Partizana, u~ini}u sve da
pomognem, ali potrebno je malo vreme-
na da bi se napravio klub. Ovde ima dosta
talenata, pa uz tehni~ku saradnju s Parti-
zanom i Dinamikom mo`emo stvoriti lepu
pri~u i i}i napred“, rekao je Nikoli} u ne-
davnoj poseti Novom Pazaru. Ko{arka{i
Novog Pazara uskoro }e po~eti pripreme
za takmi~enje u Prvoj regionalnoj ligi Za-
pad, a ekipa je nedavno dobila i novog tre-
nera Marka Dimitrijevi}a.

USPEH MLADIH ATLETI^ARA
Novi Pazar - Mladi atleti~ari Novog

Pazara osvojili su tri prva i dva druga me-
sta u Letnjoj ligi Atletskog saveza central-
ne Srbije u Gornjem Milanovcu. Trijumfe u
svojim kategorijama ostvarili su Vanja Pe-
trovi} na 300, Saima Muri} na 600 i Vahid
Gici} na stazi od 800 metara. Lenka Nikoli}
bila je druga kod atletskih {kola na 600
metara, {to je po{lo za rukom i D`emalu
Hasanovi}u na 800 metara.
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SPORT
Abdulah Gegi}, najve}e ime novopazarskog sporta

Fudbalska gromada Novog Pazara
Prvoslav Le{evi}

Najpoznatije ime novopazarskog
sporta: Gegi} 70-ih u Tempu

^uveni trener „Partizanovih
beba“: Abdulah - Duci Gegi}

Fo
to:

 Ar
hiv

a T
em

pa

Fo
to:

 Ar
hiv

a T
em

pa



petak, 4. avgust 2017.VIII

MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

,,U[]E FEST“
Bijelo Polje - ^etvrti ,,U{}e fest“, bi}e

odr`an sutra, 5. avgusta, na u{}u Bistrice u
Lim, kod Voljavca, a posetioci }e mo}i da ~u-
ju popularne grupe sa prostora biv{e Jugo-
slavije, Van Gogh, Te{ku industriju, Osvaja-
~e. Pokrovitelji ovogodi{njeg ,,U{}e festa“
su Op{tina Bijelo Polje i Turisti~ka organiza-
cija.

,,Mladi ljudi su ,,U{}e fest“ prihvatili kao
svoj projekat, sami ga kreirali i realizovali i
na osnovu toga mi gledamo u budu}nost.
Program ovogodi{njeg festivala garantuje
uspjeh i sigurni smo da }emo i ove godine
opravdati o~ekivanja publike. Cilj je i da se
U{}e kao lokalitet unaprijedi i bude prostor
gdje }e se uvijek okupljati porodice“, kazao
je menad`er festivala Vlado ^ampar na ne-
davnoj konferenciji za novinare. C.D. 

REKONSTRUKCIJA 
VODOVODNE MRE@E

Pljevlja - U Pljevljima su u toku rado-
vi na rekonstrukciji vodovodne mre`e u
Tir{ovoj ulici, (krak od raskrsnice sa ulicom
Voja \enisijevi}a do raskrsnice sa Ulicom
Prvog decembra). O~ekuje se da radovi
budu zavr{eni do kraja mjeseca, a kako je
saop{tio DOO Vodovod, nove cijevi bi tre-
balo da smanje gubitak vode, omogu}e
kvalitetnije snabdjevanje i pove}anje pri-
tisaka u mre`i. C.D. VE
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Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Novi Pazar - Pedesetak ~lanova srpskog folklornog
dru{tva „Homolje“ iz {vajcarskog grada Gossau,, mi-
nulog vikenda, bili su u uzvratnoj poseti novopazar-
skom KUD „Golija“. Gosti iz [vajcarske su obi{li ma-

nastire Sopo}ani i \ur|evi stupovi i sve znamenito-
sti u samom gradu. Folklora{i KUD „Golija“ kod svo-
jih vr{njaka u [vajcarskoj bili su u februaru ove godi-
ne. KUD „Homolje“ postoji dvadeset jednu godinu i,

do sada, su postigli zapa`ene rezultate na raznim fe-
stivalima. U najzna~ajnije uspehe ubrajaju se drugo
mesto na Evropskoj smotri i ~etvrto, u kategoriji pr-
vog ansambla, u [vajcarskoj. S. N.

Gosti iz [vajcarske obi{li 
znamenitosti Novog Pazara

KUD „Homolje“ 
u uzvratnoj poseti

Novi Pazar - Od 28. jula do 7. avgusta u No-
vom Pazaru se odr`ava kulturna manifestacija
„Dani dijaspore“, ~iji je cilj da se privu~e {to vi-
{e ljudi iz ovog kraja koji se nalaze na privreme-
nom radu u inostranstvu, a posebno da se nji-
hovi potomci zainteresuju za de{avanja u ovom
gradu. U deset festivalskih dana, na letnjoj po-
zornici Kulturnog centra, predstavi}e se fol-

klorni ansambli iz Novog Pazara i okolnih gra-
dova i vokalni solisti. Zavr{nica bi}e u znaku
Nede Ukraden i hora Isa-beg. Kancelarija za di-
jasporu Sand`aka i grad Novi Pazar drugi put
organizuju „Dane dijaspore“. Po procenama or-
ganizatora manifestacija je pro{log leta imala
vi{e od 40 hiljada posetilaca, a ove godine tre-
balo bi da ih bude znatno vi{e. S. N. 

Nevladine organizacije apeluju na bjelopoljsku vlast

Za{tititi vode Lima
Bijelo Polje - Nevladina organi-

zacija „Euromost“ i Sportsko - ri-
bolovno dru{tvo „Sinjavac“ po-
zvali su predsjednika op{tine Bi-
jelo Polje Aleksandru @uri}u, da
odmah nalo`i analizu vode Lima
zbog ~estih zaga|enja i da o rezul-
tatima obavijesti gra|ane. U za-
jedni~kom saop{tenju ove dvije
organizacije navode da to nije po-
liti~ko ve} `ivotno pitanje. 

- ^itavo podru~je pored Lima,
od Potkrajaca do mosta u Guba-
va~, gdje mesni prera|iva~i ispu-

{taju otpadne vode i hemikalije u
Lim, nalaze se velike planta`e po-
vr}a koje se navodnjavaju iz Lima.
Zamislite sada da se planta`e i
plastenici navodnjavaju sa svim
onim otrovnim hemikalijama ko-
je se ispu{taju, gdje se svi ti poljo-
privredni proizvodi nakon toga
prodaju gra|anima Bijelog Polja,
pi{e u zajedni~kom saop{tenju
Euromost-a i SRD Sinjavac. Navo-
de}i da zbog zaga|enja opasnost
prijeti i Bjelopoljcima naro~ito
djeci koja se ovih vrelih dana ku-

paju u Limu i dodaju}i da je u~e-
stala eksploatacija {ljunka iako je
zabranjeno, Euromost i Sinjavac
pozivaju Ministarstvo poljopri-
vrede i ministra Milutina Simovi-
}a, direktora Uprave voda i op{ti-
nu Bijelo Polje, da odmah stave
van snage sve saglasnosti za eks-
ploataciju {ljunka.“Vodostaj Lima
je na najni`em nivou u poslednje
~etiri decenije i eksploatacija
{ljunka }e u ovom trenutku samo
nanijeti {tetu njegovom vodoto-
ku“, isti~e se u saop{tenju. C. D. 

Po~eli „Dani dijaspore“


